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Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas sēdes protokols Nr.4/2024 
 
Sēde sasaukta 2024.gada 9.aprīlī pulksten 15:30. 
 
Sēde atklāta 2024.gada 9.aprīlī pulksten 15:30. 
 
Sēdi vada Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas priekšsēdētājs Uldis LIPSKIS 

 
Sēdē piedalās 8 Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas locekļi: 

Inga ELTERMANE 
Signe JOSTMANE 
Guna KRĒGERE-MEDNE 
Santa KRILOVA 
Madara LAPSA 
Inga PEKELE 
Elīna SAUSIŅA 
Svetlana SKRĪVERE 

 
Sēdē pieaicināta Liepājas Sociālā dienesta vadītāja Dace ZEĻĢE 
 
Sēdi protokolē Ģimenes un demogrāfisko lietu komisijas sekretāre Agija MENIĶE 
 
DARBA KĀRTĪBA: 

 
1. Komisijas sadarbība ar Liepājas Sociālo dienestu. 

2. Citi jautājumi. 

 

1.# 
KOMISIJAS SADARBĪBA AR LIEPĀJAS SOCIĀLO DIENESTU 

 

U.LIPSKIS: 
 
 
 
 

- Komisijas priekšsēdētājs atklāj sēdi un iepazīstina ar Liepājas 
Sociālā dienesta vadītāju Daci Zeļģi, vēlot produktīvu vadītājas 
un komisijas sadarbību. 
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- Īsi izklāsta komisijas līdzšinējo darbību un paveikto, akcentējot 
komisijas darbu arī saistībā ar ģimenes atbalsta/krīzes centra 
darbības attīstības nepieciešamību Liepājā. 

 
- Atbalstu krīzes centra izveidi Liepājā, bet šobrīd finansiāli šāds 

solis nav īstenojams. Primāri pašvaldībai jānodrošina 
pakalpojumi, ko nosaka normatīvie regulējumi. Šie pakalpojumi 
Liepājā iedzīvotājiem tiek nodrošināti; jāatzīst, ka sadrumstaloti 
un tas ir viens no uzdevumiem – sistēmu veidot efektīvāku, 
pieejamāku. 

 
- Kādas ir iespējas krīzes centra izveidē piesaistīt ārēju 

finansējumu? 
 

- Šādas iespējas ir izskatītas, bet šobrīd atbilstoša piedāvājuma 
nav. Sekojam līdzi aktuālajām iespējām. 

 
- Vai jautājums par ģimenes atbalsta/krīzes centra 

nepieciešamību – ne tikai Liepājā, bet kopumā Latvijā – ir 
ministriju un valdības dienaskārtībā šobrīd? 

 
- Jā, šis jautājums ir aktuāls. Ir vairākas pašvaldības, kuras ir 

gatavas sniegt pakalpojumu, lūdzot valsts līdzfinansējumu 
pakalpojuma nodrošināšanai, bet atbalsts šobrīd tam nav. 
Personīgi esmu aktualizējusi Labklājības ministrijā jautājumu 
gan par krīzes centra nepieciešamību, gan atbalsta 
paaugstināšanu audžu ģimenēm u.c., jo nepieciešamība pēc 
šādiem pakalpojumiem tikai pieaug. 

 
- Varu apstiprināt, ka pagājušajā gadā Liepājā ar krīžu audžu 

ģimeņu atbalstu tika sniegta palīdzība 32 bērniem, bet tas nav 
pietiekami. 

 
- Varbūt šobrīd, kamēr krīzes centra pakalpojumu nav iespējams 

attīstīt, iespējams veikt esošās situācijas monitorēšanu, lai 
brīdī, kad parādītos iespēja pakalpojumu izveidot, būtu 
nepieciešamie dati aprēķiniem? 

 
- Sociālais dienests ir uzsācis sociālo pakalpojumu vērtēšanu un 

monitorēšana varētu būt nākamais solis, bet tam nepieciešams 
papildu cilvēku resurss. 

 
- Kā komisija esam gatavi iesaistīties un sniegt nepieciešamo 

atbalstu, lai jau šobrīd veidotu vīziju, kādam ir jāizskatās 
ģimenes atbalsta/krīzes pakalpojumam. 

 
-  Jā, noteikti darbam pie vīzijas izveides jāsākas savlaicīgi – ir 

jāapzina ne tikai administratīvais aparāts, saturs un finanšu 
aprēķini, bet arī ēkas, infrastruktūras nosacījumi, jo pastāv 
virkne nosacījumu, kas jāievēro, veidojot šādu centru. Saredzu, 
ka tā drīzāk ir jaunas ēkas būvniecība, kur vieglāk īstenot visas 
nepieciešamās prasības, nekā esošas ēkas pielāgošana, kur 
var nākties saskarties ar ierobežojumiem. Tāpat jāizzina 
sabiedrības viedoklis par centra izveides teritoriālajām 
iespējām, jāpaplašina sabiedrības informētība par krīzes centra 
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funkcijām, iespējām, potenciālajiem klientiem. Šajā aspektā 
nepieciešama arī valsts mēroga informatīva kampaņa. 

 
- Ģimenes atbalsta/krīzes centra nepieciešamība aktuāla arī 

Dienvidkurzemes novadam, vai pastāv iespēja, ka pašvaldības 
kopīgi veido šādu pakalpojumu? 

 
- Saredzu, ka šāda sadarbība būtu iespējama un efektīva, 

pakalpojumu attīstīto caur projektu programmām. 
 

- Kāds būtu optimālais vietu skaits Liepājā ģimenes 
atbalsta/krīzes centra pakalpojumam? 

 
- Protams pieprasījums var būt mainīgs, bet optimāli Liepājas 

vajadzībām tās būtu 10 vietas; ja pakalpojums tiek piedāvāts 
arī citām pašvaldībām – 15. 

 
 
 
 
 
 
 
1.1. pieņemt zināšanai informāciju. 
 

2.# 
CITI JAUTĀJUMI 

 
- Prezentācija par biedrības “Sociālā atbalsta un izglītības fonda” 

Kurzemes ģimeņu atbalsta centra “Liepāja” īstenotajiem 
projektiem 2023.gadā:  

o “Ģimenes asistenta pakalpojums”: 
▪ izstrādātas ģimenes asistenta pakalpojuma 

vadlīnijas un aprobēts pakalpojums; 
▪ izstrādāta un aprobēta mācību programma; 
▪ apmācīti nepilns 100 ģimenes asistentu visā 

Latvijā; 
▪ īstenots pētījums par ģimenes asistenta 

pakalpojuma efektivitāti 
(https://ppdb.mk.gov.lv/wp-
content/uploads/2023/10/Gim_asistents_gala_z
inojums.pdf);  

▪ no 2025.gadā plānota valsts dotācija ģimenes 
asistenta pakalpojumam. 

o “Sociālā mentora pakalpojums”: 
▪ izstrādāts un aprobēts sociālā mentora 

pakalpojums; 
▪ izstrādāta mācību programma; 
▪ nodrošināts sociālā mentora pakalpojums 65 

jauniešiem visā Latvijā – jauniešiem pirms un 
pēc ārpusģimenes aprūpes, jauniešiem ar 
atkarību risku; 

▪ īstenots pētījums par sociālā mentora 
pakalpojuma vietu sociālajā sistēmā; 

https://ppdb.mk.gov.lv/wp-content/uploads/2023/10/Gim_asistents_gala_zinojums.pdf
https://ppdb.mk.gov.lv/wp-content/uploads/2023/10/Gim_asistents_gala_zinojums.pdf
https://ppdb.mk.gov.lv/wp-content/uploads/2023/10/Gim_asistents_gala_zinojums.pdf
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Informē Agija 
MENIĶE: 
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ATTURAS – 
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Nolemj: 
 

▪ no 2025.gada plānota valsts dotācija sociālā 
mentora pakalpojumam. 

- Secinājumos varu norādīt, ka būtu svarīgi veidot sadarbību un 
sniegt jauniešiem, kuri bijuši ārpusģimenes aprūpē, atbalstu arī 
pēc atgriešanās ģimenē, vai, piemēram, situācijas 
monitorēšana brīdī, kad jaunietim tiek piešķirts pašvaldības 
dzīvoklis. 

 
- Informēju, ka ierobežoto pašvaldības finanšu līdzekļu dēļ šajā 

gadā nav piešķirts finansējums Liepājas muzejam Tēva dienas 
aktivitāšu īstenošanai, tomēr plānots, ka pasākums notiks, 
attīstot citas finanšu piesaistes iespējas. 

 
- Aicinu komisiju izteikt nākamajās komisijas sēdēs 

priekšlikumus par Ģimenes dienas formāta paplašināšanu, 
īstenojot arī “atvērto durvju” principu izglītības un interešu 
izglītības iestādēs. 

 
- Nākamā komisijas sēde 2024.gada 21.maijā. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2.1. pieņemt zināšanai informāciju. 

 

 
KOMISIJAS PRIEKŠSĒDĒTĀJS 
 
KOMISIJAS SEKRETĀRE 

Uldis Lipskis 
 

Agija Meniķe 

 
 
            
Meniķe  
agija.menike@liepaja.lv 
  

 

 
Sēde slēgta 2024.gada 9.aprīļa plkst. 17:30. 

 


